
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Chybicką 

na 81. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 września 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Mariana Zembali 

Szanowny Panie Ministrze! 

Do mojego biura wpłynęło pismo z prośbą o interwencję w sprawie zakwalifikowania świadczenia „le-

czenie ostrej lub przewlekłej choroby przeszczep przeciwko gospodarzowi (GvHD) opornej na kortykostero-

idy z wykorzystaniem fotoferezy pozaustrojowej (ECP)” jako świadczenia gwarantowanego w zakresie le-

czenia szpitalnego. 

24 czerwca 2013 r. Rada Przejrzystości AOTM wydała pozytywną opinię i uznała za zasadne zakwalifi-

kowanie wspomnianej procedury jako świadczenia gwarantowanego w zakresie leczenia szpitalnego, na 

okres trzech lat. Prezes AOTM przychylił się do stanowiska Rady Przejrzystości i również zarekomendował 

włączenie fotoferezy (ECP) do świadczeń gwarantowanych w zakresie leczenia szpitalnego na okres trzech 

lat, pod warunkiem wprowadzenia centralnego rejestru umożliwiającego ponowną ocenę zasadności finan-

sowania procedury po upływie wspomnianego okresu. 

Od stanowiska Rady Przejrzystości i rekomendacji Prezesa AOTM minęły dwa lata, a leczenie fotoferezą 

nadal nie znajduje się w koszyku świadczeń gwarantowanych. 

Zabiegi fotoferezy to jedyna szansa dla pacjentów, którzy nie odpowiadają na tradycyjną terapię farmako-

logiczną. 

W odpowiedzi na oświadczenia z dnia 24 kwietnia i 30 października 2014 r. skierowane do ministra 

zdrowia otrzymałam informacje o trwających pracach nad włączeniem fotoferezy do koszyka świadczeń 

gwarantowanych. 

Bardzo proszę o informację, na jakim etapie znajdują się obecnie prace i kiedy możemy spodziewać się 

włączenia fotoferezy pozaustrojowej (ECP) do koszyka świadczeń gwarantowanych. 

Z wyrazami szacunku, 

Alicja Chybicka 

 

 




